
Reflektioner kring 2022 års Rödlista
Tre saker som man slås av med Rödlistan är:
Det första är att jag vet att vi har många medlemmar som har en liten grupp av 
fjäderfä man kläckt från stambokförd uppfödare. Men man tror inte att ens egna 
lilla grupp spelar nån roll i Stamboken. Eller man tror att det är jobbigt alternativt
att man måste bedriva någon sorts "expertavel" för att stamboksansluta.

Fel, fel, fel som Brasse skulle sagt. Alla djur och hushållsflockar är viktiga i 
Stamboken. Även om inte du fingertestar eller avlar speciellt, kanske du säljer 
några ägg eller kycklingar till nån som gör det sen. Utan dig och dina höns blir 
Stamboken fattigare. På gener. Inaveln kan öka. Så snälla. Ta kontakt med 
Koordinatorn för din ras. Jag vet att alla Koordinatorer inte svarat förr. Nu skall 
alla göra det.

Det andra man slås av är att några raser växer. Smålandshönan var nära fallrepet
de första åren av Stambok. Nu har vi uppfödare som säljer till nya uppfödare som
stambokför och vips har vi två raser med mer än 200 djur. Grattis!

Det tredje är att Stamboken för Plymouth Rock kraftisgt decimerats under året 
som gick. Detta orsakat av flera fall av inkorsning. Det i sin tur har lett till att den
ena linjen nästan utraderades. I grevens tid hittades av en slump en upfödare 
med höna och ett par tuppar där den ena får flytta och göra nytta hos renrasiga 
hönor.

Gott!

En kommentar till den sjunde kolumnen "Effektiv population".
Det är ett sätt att beräkna tydligare än i rena tal hur stor en population är. Här 
menar vi "Rasens storlek i Stambok". Man brukar använda detta begrepp på 
populationer av vilda djur med. Enkelt uttryckt ger en population med 
proportionellt större antal handjur i förhållande till hondjur ett bredare utbud av 
genkombinationer än tvärtom. Gränsen för "gynnsamt bevarande" brukar dras 
vid en Effekiv population på ca 600 djur. Beräkningen om 1000 djur i faktiska tal 
är en internationellt vedertagen modell med de andra gränsvärdena vi anger.

Vi behöver på något årtiondes sikt betydligt fler uppfödare av alla raser i princip. 
Vi ser glädjande ökningar på många raser, marginell minskning på några. För 
Plymouth Rock ser vi tyvärr en större nedgång i både antalet uppfödare och 
antalet djur. Detta beror på flera inkorsningar av annan ras som vi utrett noga 
och åtgärdat. Nu är linjerna räddade och vi hoppas rasen snabbt ökar igen.

När vi ställer samman Rödlistan utgår vi ifrån hur många rasrena djur det finns 
med tillfredsställande inre egenskaper i Stambok eller våra projekt. Vi kan inte 
räkna med djur utanför Stambok. Vi är medvetna om att det kan finnas djur 
utanför stambok som vi inte räknar med. 
Vi räknar i år alla djur i projekt. De där du inte hittar uppfödare på hemsidan. De 
djuren föryngras varje år i de flesta fall. Bilden blir därför lite skiftande år för år. 
Arbetet med fyra raser har under året upphört och ligger vilande.


